
Zápis 
 

z jednání Rady Síně slávy české turistiky 
konané dne 18. 1. 2014 v Brně, restaurace Pivovar 

 

Přítomni:  Mgr. Jan Sládek, Ing. Josef Zeman, Marie Svatošová, Doc. Ing. Miloslav 

Rotport, CSc. 

Hosté:   Ing. Mojmír Nováček, Mgr. Josef Flíček, Ing. Jan Havelka 

Omluveni:  Zdeněk Weigl  

Nepřítomni:  Ladislav Adamec, Václav Hieke 

 

Úvodní slovo Mgr. Sládek 

Přivítal přítomné a navrhl program jednání: 

1. Kontrola zápisu RSS z 30. 8. 2013 

2. Jednání Předsednictva KČT 9. 11. 2013 (Statut SSČT) 

3. Spolupráce s vlastivědnou sekcí PR KČT 

4. Konference 2014 - uvedení do SSČT 

5. Předběžné návrhy na r. 2015 

 

 

 

1.   Kontrola zápisu z 30. 8. 2013 
Ad 1) Do Galerie Síně slávy bylo od roku 2004 uvedeno 57 osobností a 15 odborů 

Ad 2) Na webu KČT jsou informace přehledně uspořádány. Ve webu RSS je třeba 

pokračovat, včas předávat údaje o dalších osobnostech a odborech a o současném 

složení RSS (vč. společné fotografie). Poděkování Ing. Stanovskému. 

Ad 3) Mgr. Flíček materiály předal. Mgr. Sládek musí materiály roztřídit do složek po 

osobnostech a odborech a toto předat do archívu. Mgr. Flíček ještě zpracovává další 

materiály, které předá na ústředí do 30. 9. 2014. V kronice se bude pokračovat, 

zápisy bude vkládat Zdeněk Weigl a Ladislav Adamec 

Ad 4) Předložené návrhy byly Předsednictvem KČT schváleny. Vše je připraveno na vstup do 

Síně slávy, kromě Adolfa Novotného, Olomoucká oblast spolupracuje nedostatečně. 

Bude jako samostatný bod jednání vč. návrhů na rok 2015. 

Ad 5) Statut Síně slávy byl schválen na Předsednictvu KČT v listopadu 2013 se změnami. 

Ad 6) Brejškův seznam ještě nebyl Ing. Havelkou předán. 

 

2.   Z jednání Předsednictva KČT 9. 11. 2013 
Na jednání P KČT byl předložen návrh změny Statutu RSS. P návrh odmítlo, vč. návrhu na 

dvoustupňovou síň a galerii Síně slávy. Změny ve Statutu byly projednány na místě. 

 ÚV KČT návrh P schválil beze změny jako směrnici KČT PROG 1/2013. Tímto Statutem se 

bude Rada SSČT řídit, Ing. Nováček rozešle všem členům RSS. 

 ÚV KČT schválil 7 členů RSS. Další spolupracovníky by RSS měla hledat ve 

vlastivědných sekcích v oblastech. V některých oblastech jsou již vytipováni, v dalších nutno 

hledat.  

Mgr. Sládek zpracuje přehled spolupracovníků RSS z oblastí (předsedů sekcí vlastivědných) a 

rozešle členům RSS + Ing. Havelkovi – jako předsedu sekce vlastivědné. 

Tento zápis nechť je výzvou všem oblastním výborům k vytipování předsedů oblastních 

vlastivědných sekcí, kteří budou mít v náplni mimo jiné problematiku Síně slávy české 

turistiky. Prosíme o nahlášení na ústřední sekretariát, resp. předsedovi SSČT. 



Vznikla diskuse o předávání návrhů na ocenění medailí V. Pasovského, odznaku V. Náprstka 

a čestných členů KČT z ústředního sekretariátu. RSS tyto návrhy nemůže trvale archivovat, je 

to úkolem ústředního sekretariátu. V případě potřeby (návrhu k uvedení do SSČT) si RSS 

materiály vyžádá) 

 

3.   Spolupráce s Vlastivědnou sekcí PR KČT 

RSS má zájem o spolupráci s členy Vlastivědné sekce (VS) Programové rady KČT, zejména 

s jejími členy (předsedy) v oblastech. 

Ing. Havelka: prvním krokem by mělo být prověření spolupracovníků v oblastech. Posláním 

VS je uchování paměti na významné akce, projekty a chaty KČT. 

Mgr. Sládek: RSS a vlastivědná sekce PR KČT by měly obnovit vydávání brožurek 

Encyklopedie historie odborů KČT, rovněž jako povinnost odborů uváděných do 

SSČT. 

Ing. Havelka: brožury byly vydány za podpory Zentivy a ta již skončila. Odbor na brožuru 

dával vždy spoluúčast 5.000 Kč, další náklady byly hrazeny Zentivou. Další 

vydávání brožur je vázáno na zajištění finančních prostředků. K zajištění  jednotného 

formátu a stylu brožurek obnovit jednání s výrobcem. 

Brejškův seznam – Ing. Havelka našel před cca 2 lety kopii. Nyní ji najde ve svých 

materiálech znovu a předá ji RSS. 

 

4.   Konference KČT 
Koná se v Praze ve dnech 5. a 6. dubna 2014. Do Síně slávy budou uvedeny 4 osobnosti, 2 

odbory a 1 jiný spolek: 

Josef Václav Bohuslav – materiály jsou kompletní. Text na panel a do kroniky připraví doc. 

Rotport, kompletní materiály pošle Mgr. Sládek. 

Bohumil Pater – materiály jsou kompletní. Text na panel a do kroniky připraví Mgr. Sládek. 

František Moser – materiály jsou kompletní vč. textu na panel a do kroniky. 

Adolf Novotný – materiály nejsou kompletní. Životopis i text na panel musí dodat 

Olomoucká oblast KČT, ještě lze dodat. 

KČT Přerov – materiály jsou kompletní vč. textu na panel a do kroniky. Brožuru vydali. 

KČT Rakovník – materiály jsou kompletní. Text na panel a do kroniky připraví doc. Rotport. 

Brožuru vydali. 

Pohorská jednota Radhošť – materiály jsou kompletní. Text na panel a do kroniky připraví 

Mgr. Sládek. Brožuru připraví do konání konference v rozsahu Encyklopedie historie 

turistiky. Vlastní oslavu výročí mají 12. 7. 2014 na Pustevnách a doprovodné akce ve 

Frenštátě p. R. 

Všechny texty je nutno předat p. Weiglovi pro tisk panelu a přípravu diplomů do 15. 2. 2014. 

 

Oficiální hosty pro převzetí diplomů osobností a odborů, uvedených do Síně slávy, navrhne a  

adresy upřesní Mgr. Sládek:  

 B. Pater – rod. příslušník,  

 J. V. Bohuslav - kronikář Řevnic, dr.König,  

 F. Moser - manželka Jitka Moserová,  

 A. Novotný – navrhne Olomoucká oblast 

 PJR Radhošť - čest. př. PJR, ing. Šrubař,  

 za odbory Přerov a Rakovník pozveme předsedy.  

Po předání diplomů se zorganizuje krátké posezení zástupců uvedených s členy RSS.  

Možnosti (salónek?) ověří M. Nováček v místě konání konference. 

 

 



5.   Předběžné návrhy na rok 2015 
Připomenuto, že dle Statutu budou upřednostňovány osobnosti a odbory s aktivní činností od 

založení po rok 1948 
Ing. Zeman: předal návrhy na dvě osobnosti z Písecka –  

Ing. Antonín Hnídek (1877 – 1947), Josef Kučera (1915 – 1982). 

Ing. Havelka: v roce 2014 budou mít první 4 odbory 125 let. KČT Rychnov nad Kněžnou a 

KČT Jilemnice. Oba vydaly brožury o své historii a byly již uvedeny do SSČT 

(2006, resp. 2009). 

KČT Mělník brožuru nemá a KČT Beroun v roce 2013 vystoupil z KČT Je na oblasti 

KČT Středočeské a odborech, jak s výročím naloží. 

Mgr. Sládek: v roce 1895 (120 let) byla otevřena první chata KČT na Macoše. Jejím 

budovatelem byl odbor KČT Brno, dnes není jisté, který brněnský odbor je jeho 

nástupcem. Oblastní výbor a brněnské odbory zaujmou stanovisko. Na problematiku 

byl příležitostně upozorněn Ing. Luděk Leder 

 

Nestačili jsme projednat: 

*Odbor KČT Hradec Králové – uvážit uvedení do SSČT odboru H.K. a osobnosti Jindřicha 

Štemberky (J. V. Pilnáček uveden do SSČT 2006) Důvod: otevření Masarykovy 

chaty na Šerlichu 1925 – 90 let!). K úvaze oblastnímu výboru a sekci vlastivědné 

KČT obl. Královohradecká 

*Odbor KČT Třinec, totéž s osobností Theo Hepnera. Důvod: 120 (!!) let chaty na Javorovém 

1895. 

*Uvedení žijících členů KČT do SSČT přes výjimku stanovenou Statutem SSČT 

 

 

Plán RSS 2014 (také je v příloze a byl rozeslán členům). 

5. – 6. 4. 2014 konference KČT 

10. – 11. 5. 2014 jednání RSS a otevření Stezky podél Lužnice 

28. 9. 2014  oslava 90 let Masarykovy chaty na Beskydě 

17. 10. 2014  jednání RSS v Praze 

 

 

Na závěr poděkoval J. Sládek za účast přítomným členům RSS. 

Další schůze je svolána 5. 4. při celostátní konferenci KČT v Praze a do Bechyně ve dnech  

10. – 11. 5. 2014 s účastí na otevření Stezky podél Lužnice 10. 5. 2014.  

Schůzovní místnost a ubytování účastníků (max. 15 osob) zajistí Ing. Havelka. Předem se  

omlouvá M. Svatošová a oblast Vysočina (zájezd). 

 

Zapsal: Ing. Mojmír Nováček, generální sekretář KČT 

Doplnil. Mgr. Jan Sládek, předseda Rady SSČT, 

              Tel.: 736 754 659, kct.sladek@quick.cz 

 


